
Naar aanleiding van de consultatie wil ik graag het volgende kwijt. 

Hier in Zeeland hebben we meer dan een gezonde populatie aan hazen en konijnen, dit blijkt uit de 
telgegevens van de WBE's. Deze worden 2 maal per jaar op een vaste tijd, datum en route gehouden 
waarbij gebruik word gemaakt van warmtebeeld camera en/of verrekijker. Uit onderzoek is gebleken 
dat de combinatie van warmtebeeld en verrekijker een eerlijker beeld geeft dan wanneer er alleen 
met een verrekijker of zonder hulpmiddelen gekeken en geteld word. Uit de telgegevens van de 
afgelopen 5 jaar is gebleken dat de hazen populatie is toegenomen en een lichte stijging van het 
konijnen bestand. 

Ik als jager heb een uitgebreide opleiding gevolgd waarbij alle aspecten van jagen aan het bod 
komen. Deze opleiding bestaat uit theorie en praktijk waarbij het haarwild en andere kleine 
zoogdieren, waar hazen en konijnen deel uit maken, ook veelvuldig aan bod komen. 

Tijdens de theorie word uitgebreid stil gestaan bij het in stand houden van een gezonde populatie 
wat tevens bij wet vast gelegd. Hier dient een jager zich dus aan te houden. Het oogsten van de 
bejaagbare wild soorten is maar 5% van het volledige taken pakket van het werk van de jager. Naast 
het oogsten zijn wij als jager namelijk ook bezig met: 

- Het inzaaien van akkerranden
- Het plaatsen van houtwallen (schuilplaatsen voor wild)
- Het plaatsen van eendenkorven
- Het markeren van nesten van weidevogels (tijdens het maaiseizoen)
- Het tellen van grof wild 
- Afschrikmiddelen plaatsen tbv verkeer veiligheid
- Wild tellingen
- Schade gevoelige gewassen beschermen t.b.v. de landbouw (graan, tarwe, erwten, bonen, maïs, 
enz.)

Er is voor ons veel onduidelijkheid omtrent de telgegevens van de SOVON (amateur vogelaars). Wij 
hebben namelijk nog nooit iemand in onze ruim 400 Ha gezien. Daarnaast is ons niet bekend hoe 
vaak, wanneer en welke tijd deze zogenoemde telling plaats vonden. Ook zijn de 
weersomstandigheden extreem belangrijk tijdens het tellen. Dit omdat het konijn bijvoorbeeld niet 
bij slecht weer zijn leger uit komt. Daarnaast zijn het beide nacht/schemerdieren en heeft dus geen 
zin om midden op de dag te tellen. Daarnaast als de gewassen hoog staan zie je met het oog geen 
enkele haas/konijn zitten/liggen. Voor een accurate telling hanteren wij zelf een strikt tel protocol 
die opgesteld is door de KNJV. Hierbij worden op 1 zelfde dag 's ochtends en 's avonds een telronde 
gedaan met een vast/zelfde route die zich 2 keer per jaar herhaald. Voor een uitgebreide uitleg 
adviseer ik u om het tel protocol van de KNJV te bekijken op hun website. 

Indien er niet gejaagd word op het haas en de konijn krijgen wij een overschot hier van met forse 
schade aan de gewassen, dit kost miljoenen. Neem als voorbeeld de ganzen, de afgelopen 2 jaar is de 
schadevergoeding gestegen met 50% van 2 naar 3 miljoen euro.  Naast schade aan de gewassen 
brengen konijnen ook ernstige schade aan dijken, dammen en waterkeringen met alle mogelijke 
gevolgen van dien. Gekscherend, ik hoop dan ook dat Zeeland nooit meer onder water komt te 
staan!



In de 1953 was er totaal geen populatie van de haas en het konijn en ander klein wild dit allen in 
verband met de watersnoodramp. Als wij nu kijken wat er weer zit na 70 jaar kunnen we absoluut 
niet spreken over een beperkte wildstand. 

In samenvatting; ik ben gechoqueerd door Uw besluit om de jacht op het haas en konijn te sluiten. 
Dit gebaseerd op de onjuiste telgegevens van amateur vogelaars, waar de KNJV geen inspraak of 
mogelijkheid tot consultatie heeft gehad. Dit allen zal verregaande gevolgen gaan hebben in 
Nederland en ook voor Zeeland waar deze zoogdieren verder geen natuurlijke predatie hebben. Dit 
zal lijden tot veel onnodig geleden schade. Waar ik mijzelf afvraag uit welk potje dit gaat komen. 

In afwachting van Uw persoonlijke reactie,

Dave Hendriks
Jager, Jachthouder, Tel-Coördinator, mede combinant
 WBE de Gouwe 


